

Minutes of the sixth annual General Assembly of the association „The Business Machine Europe“

5 April 2017, 17:30h, Kuppelraum BFH, Falkenplatz 24, Bern

Persons present

- Debra Ali-Lawson (new member)
- Awraris Girma (member)
- Aron Braun (new member)
- Diana Gigova (member)
- Jasmine Heutschi (new member)
- Stephan Brun (member)
- Tobias Ulmann (member)
- André Hodel (member)
- Fabienne Kramer (new member)

Before the acceptance of new members, the association had 23 members. With 5 old members present, the quorum of 1/3 is not reached and all decisions remain preliminary during 30 days after the minutes were sent to the members. If no extra-ordinary General Assembly is requested within this deadline, the decisions will enter into force.

1. Presentation round and admission of new members

The assembly is opened at 17:35h.

The following persons are accepted unanimously as new members:

- Debra Ali-Lawson
- Roya Allemann
- Marilyne Beer
- Aron Braun
- Fabienne COTting
- Rahel Eggimann
- Daniel Gobeli
- Remo Henze
- Jasmine Heutschi
- Fabienne Kramer
- Hera Lanz
- Olivia Lüthi
- Sarah Panholzer
- Birgit Schärer
- Fritz Wittwer

There are no resignations.

2. Overview of the association's activities, narrative report

Stephan Brun and Diana Gigova give an overview of the current activities of the association in different projects. The report is available in the annexe. The assembly unanimously approves the board's report.

3. Possible modification of the articles of association

The assembly unanimously accepts the board's proposal not to change the articles of association.

4. Financial report 2016 and auditor's report

André Hodel presents the financial report and explains the different items.

From the auditors, Awraris Girma is present. He recommends the approval of the financial report.

The assembly unanimously accepts the report.

5. Budget 2017

The assembly unanimously approves the budget proposed by the board.

6. Grant of discharge to the board

The assembly unanimously grants discharge to the board for its activities and the financial statement.

7. Membership fee

The assembly unanimously accepts the board's proposal to leave the annual membership fees unchanged at 50 Francs (45€) (reduced fee: 30 Francs/ 25€).

8. Elections

All board members are available for another term and they are unanimously elected by the assembly. Tobias Ulmann takes over the position of cashier from André Hodel. Stephan Brun and Diana Gigova are unanimously re-elected as president and vice-president respectively. The board consists of the following members:

- Stephan Brun (president)
- Diana Gigova (vice-president)
- Tobias Ulmann (cashier)
- André Hodel
- Nadine Koch
- Reto Meili

Simon Seiler is available to support the current auditors as a third member of the teams. Stefan Kappeler, Awraris Girma and Simon Seiler are unanimously elected as auditors.

9. Various points

There are no other points discussed.

The assembly is closed at 18:15h

Spiegel bei Bern, 10 April 2017

The minute taker:



Diana Gigova

The president:



Stephan Brun

Protokoll der sechsten Generalversammlung des Vereins „The Business Machine Europe“

5. April 2017, 17:30h, Kuppelraum BFH, Falkenplatz 24, Bern

Anwesende Personen

- Debra Ali-Lawson (neues Mitglied)
- Awraris Girma (Mitglied)
- Aron Braun (neues Mitglied)
- Diana Gigova (Mitglied)
- Jasmine Heutschi (neues Mitglied)
- Stephan Brun (Mitglied)
- Tobias Ulmann (Mitglied)
- André Hodel (Mitglied)
- Fabienne Kramer (neues Mitglied)

Vor der Aufnahme neuer Mitglieder hat der Verein 23 Mitglieder. Da nur 5 alte Mitglieder anwesend sind, ist das Quorum von 1/3 nicht erreicht. Alle Entscheide bleiben demnach gemäss Statuten provisorisch bis 30 Tage nach Versand des Protokolls. Falls innerhalb dieser Frist keine ausserordentliche Generalversammlung verlangt wird, treten sie in Kraft.

1. Vorstellungsrunde und Aufnahme neuer Mitglieder

Die Versammlung wird 17:35h eröffnet.

Die folgenden Personen werden einstimmig als Neumitglieder aufgenommen:

- Debra Ali-Lawson
- Roya Allemann
- Marilynne Beer
- Aron Braun
- Fabienne Cötting
- Rahel Eggimann
- Daniel Gobeli
- Remo Henze
- Jasmine Heutschi
- Fabienne Kramer
- Hera Lanz
- Olivia Lüthi
- Sarah Panholzer
- Birgit Schärer
- Fritz Wittwer

Es sind keine Austritte zu verzeichnen.

2. Übersicht über die Vereinsaktivitäten/ Geschäftsbericht

Stephan Brun und Diana Gigova geben einen Überblick über die aktuellen Vereinsaktivitäten in verschiedenen Projekten. Der Bericht ist im Anhang zugänglich. Die Versammlung genehmigt den Bericht des Vorstands einstimmig.

3. Mögliche Anpassungen der Statuten

Die Versammlung stimmt dem Vorschlag des Vorstands einstimmig zu, die Statuten nicht anzupassen.

4. Jahresrechnung 2016 und Bericht der Revisoren

André Hodel präsentiert die Jahresrechnung und erklärt verschiedene Punkte daraus.

Von den Revisoren ist Awraris Girma anwesend. Er empfiehlt die Annahme der Jahresrechnung.

Die Versammlung genehmigt die Jahresrechnung einstimmig.

5. Budget 2017

Die Versammlung genehmigt einstimmig das vom Vorstand vorgeschlagene Budget.

6. Décharge an den Vorstand

Die Versammlung entlastet den Vorstand einstimmig für seine Geschäftsführung und die Jahresrechnung.

7. Mitgliederbeitrag 2017

Die Versammlung folgt einstimmig dem Vorstand, welcher beschliesst, den regulären Jahresbeitrag unverändert bei 50 Franken (45€) pro Jahr zu belassen (reduzierter Beitrag: 30 Franken/ 25€).

8. Wahlen

Alle Vorstandsmitglieder stehen für ein weiteres Jahr zur Verfügung und werden von der Versammlung einstimmig gewählt. Tobias Ulmann übernimmt das Amt des Kassiers von André Hodel. Stephan Brun und Diana Gigova werden einstimmig als Präsident respektive Vize-Präsidentin wiedergewählt. Der Vorstand besteht aus den folgenden Mitgliedern:

- Stephan Brun (Präsident)
- Diana Gigova (Vize-Präsidentin)
- Tobias Ulmann (Kassier)
- André Hodel
- Nadine Koch
- Reto Meili

Simon Seiler ist bereit, das Revisionsteam als drittes Mitglied zu unterstützen. Stefan Kappeler, Awraris Girma und Simon Seiler werden einstimmig als Revisoren gewählt.

9. Verschiedenes

Es werden keine weiteren Punkte besprochen.

Die Versammlung wird um 18:15h geschlossen.

Spiegel bei Bern, 10. April 2017

Die Protokollführerin:



Diana Gigova

Der Präsident:



Stephan Brun